
nds-tk-2012D38187

2012D38187 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Defensie, belast met het voorbereidend 
onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer verslag uit te brengen in 
de vorm van een lijst van vragen. 

Fungerend voorzitter van de commissie,
De Rouwe 

Adjunct-griffier van de commissie,
Dekker 
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Nr Vraag 
1 Kunt u een lijst geven van voorbeelden waarbij Defensie bij 

politieacties heeft geassisteerd? 
2 Welke onderdelen hebben in 2012 te maken gehad met gereedstel-

lingsproblemen? Wat waren hier de oorzaken van? Wanneer zijn 
deze problemen opgelost? 

3 In 2013 zal er een besparing van 30% op de staven plaatsvinden. 
Hoe hoog valt deze besparing uit voor elk afzonderlijk krijgsmachto-
nderdeel en voor Defensie in zijn geheel? 

4 Welk bedrag werd er in 2011 en in 2012 uitgegeven aan dienstauto’s 
binnen Defensie en wat is er op dit punt begroot voor 2013? 

5 Hoeveel dienstauto’s zijn er in 2012 ingezet bij Defensie en hoeveel 
worden er ingezet in 2013? 

6 Hoe staat het met de uitvoering van de motie Hernandez1, over de 
extra reductie van 200 dienstauto’s, en tot hoeveel minder exploita-
tiekosten zal dit leiden vanaf 2014? 

7 Welke onderdelen bij Defensie kampen met tekorten aan reserveon-
derdelen en munitie en wat zijn hiervan de voorziene gevolgen in 
2013? 

8 Welk budget is besteed aan het vergroten van het draagvlak voor 
Defensie naast de wervingscampagnes? 

9 Kunt u een overzicht per 1 oktober 2012 geven van het aantal hoge 
officieren bij Defensie, dat wil zeggen: 
1) het aantal admiraals, vice-admiraals, schouts-bij-nacht en 
commandeurs en kapiteins ter zee bij het Commando zeestrijdkrach-
ten (CZSK) en in staffuncties; 
2) het aantal generaals, luitenant-generaals, generaal-majoors, 
brigade-generaals en kolonels bij het Commando landstrijdkrachten 
(CLAS) en in staffuncties; 
3) het aantal generaals, luitenant-generaals, generaal-majoors, 
commodores en kolonels bij het Commando luchtstrijdkrachten 
(CLSK) en in staffuncties; 
4) het aantal luitenant-generaals, generaal-majoors, brigade 
generaals en kolonels bij de Koninklijke Marechaussee (KMar) en in 
staffuncties? 

10 Welk percentage van het Defensiepersoneel bestaat bij het begin 
van het komende begrotingsjaar 2013 uit militairen en wat zal dat 
percentage zijn aan het eind van dat begrotingsjaar? 

11 Wat betekent het mislukken van de verkoop van de overtollige 
Leopard-tanks aan Indonesië voor de geraamde verkoopopbreng-
sten in 2013 en de plannen om te investeren in nieuwe technolo-
gieën en projecten? 

12 Wat zijn de gevolgen voor Defensie van het niet doorgaan van de 
verkoop van tanks aan Indonesië? Welke investeringen kunnen nu 
niet doorgaan? 

13 Zijn er al gesprekken gevoerd met nieuwe potentiële kopers voor de 
Leopard-tanks? 

14 Kunt u net als vorig jaar in een tabel een overzicht geven van de 
schaarstecategorieën bij Defensie? 

15 Kunt u in een overzicht de aantallen burger- en militair personeel 
geven dat in 2012: 
1) zijn geholpen van werk naar werk; 
2) op eigen initiatief de Defensieorganisatie hebben verlaten? 

16 Kunt u toelichten uit hoeveel mannen en uit hoeveel vrouwen de 
Defensieorganisatie per 1 oktober 2012 bestaat? Kunt u dit 
onderverdelen in militairen en burgers? 

17 Wat heeft de internationale samenwerking met andere landen tot 
dusverre daadwerkelijk opgeleverd en welke inschatting kunt u voor 
de komende jaren maken? 

2



Nr Vraag 
18 Wat zijn de ervaringen van de KMar met het systeem @ MIGO-

BORAS dat sinds 1 januari 2012 in gebruik is genomen? 
19 Kunt u in algemene zin toelichten wat de verhoging van de belasting 

toegevoegde waarde (BTW) naar 21% betekent voor de verschil-
lende doelstellingen van Defensie? 

20 Welke gevolgen hebben de lopende bezuinigingen en verminderde 
inzetbaarheid van de krijgsmacht op de invloed en reputatie van 
Nederland binnen de Noord-Atlantische Verdragsorganisatie 
(NAVO) en de Europese Unie (EU)? Dreigt Nederland een free rider 
te worden, ook in het licht van de verslechterende internationale 
veiligheidssituatie? 

21 Hoeveel zullen de Defensieuitgaven, naar verwachting, als percen-
tage van het Bruto Nationaal Product (BNP) bedragen in 2013 en – 
bij ongewijzigd beleid – in de jaren tot en met 2017? Hoe verhoudt 
zich dit tot Defensieuitgaven van de overige NAVO-lidstaten? 

22 Zijn de Defensiebrede exploitatielasten (materieel /infrastructuur/
personeel) nu onder controle? Is er sprake van tegenvallers en/of 
oplopende kosten ten opzichte van de begroting voor het jaar 2012? 

23 Kunt u aangeven of alle aanbevelingen uit het onderzoek2 van de 
Algemene Rekenkamer uit 2010 «Plan van aanpak onvolkomenhe-
den jaarverslag 2010» ten aanzien van het beheer (Personeel, 
Materieel en Financieel) inmiddels zijn gerealiseerd? 

24 Hoe is de meerwaarde van het decentraal beleggen, «in de lijn», van 
de reorganisatie in verband met de Beleidsbrief van april 20113 

onderbouwt? 
25 Welke aanbevelingen uit de rapporten van de commissies Blauw4 en 

De Veer5 zijn nog niet gerealiseerd? Waarom niet? 
26 In 2013 zullen naar schatting, al dan niet gedwongen, 6 000 

werknemers Defensie verlaten. Kunt u een weergave geven waar 
deze functies zullen verdwijnen? 

27 Er zullen zo’n 6 000 mensen al dan niet gedwongen worden 
ontslagen. Gaat Defensie deze mensen begeleiden/helpen met het 
vinden van een nieuwe functie buiten Defensie? 

28 Hoe groot is de uitstroom van het personeel dat vrijwillig Defensie 
heeft verlaten ten aanzien van onvrijwillige ontslagen? Wat zijn de 
voornaamste redenen voor vrijwillig vertrek? 

29 Hoeveel van de genoemde medewerkers die worden ontslagen 
vallen er onder de zogeheten «knelpunt» categorie, dat wil zeggen 
de oudere medewerkers? 

30 Welke maatregelen worden getroffen om oudere medewerkers in de 
«knelpunt»categorie te helpen aan een passende oplossing in de 
vorm van een nieuwe baan? 

31 Hoeveel van de militairen in dienst bij Defensie hadden bij hun 
aanstelling recht op pre pensioen bij een leeftijd van 55 jaar, maar 
lopen nu het risico om ontslagen te worden en deze mis te lopen, 
doordat die leeftijd tijdens hun aanstelling is verhoogd? 

32 Leiden de bezuinigingen en ombuigingen tot onzekerheid onder het 
personeel en tot een verminderde gereedheid van onderdelen van 
de krijgsmacht? Hoeveel groter is deze onzekerheid (in cijfers 
uitgedrukt) geworden en in welke mate is sprake van een vermin-
derde gereedheid van de individuele defensieonderdelen? 

33 Kunt u een overzicht geven van alle andere zowel interne als externe 
factoren die de doelstellingen en een ordentelijk verloop van de 
reorganisatie in gevaar zouden kunnen brengen? 

34 Is de beslissing om de taakstelling van 84 mln. uit het begrotingsak-
koord van mei 2012 te verwerken op artikel 12 Nominaal en 
onvoorzien in overleg met het ministerie van Financiën genomen? 
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Nr Vraag 
35 Is de beslissing om de taakstelling van 84 mln. uit het begrotingsak-

koord van mei 2012 te verwerken op artikel 12 Nominaal en 
onvoorzien aan de orde geweest in de ministerraad? 

36 Welke alternatieven zijn er overwogen voor het verwerken van de 
taakstelling van 84 mln. uit het begrotingsakkoord van mei 2012? 

37 Waarom is ervoor gekozen om de taakstelling van 84 mln. uit het 
begrotingsakkoord van mei 2012 te verwerken op artikel 12 
Nominaal en onvoorzien? 

38 Als de taakstelling van 84 mln. uit het begrotingsakkoord van mei 
2012 structureel ten laste gaat van de investeringen, op welk 
percentage zou het investeringspercentage dan uitkomen? 

39 Welke concrete resultaten zijn er sinds 2011 bereikt op het gebied 
van internationale samenwerking? 

40 Over welke initiatieven op het gebied van internationale samenwer-
king wordt momenteel (op ambtelijk of ander niveau) gesproken en 
met welke landen? 

41 Wat wordt bedoeld met de genoemde oorzaken «instandhoudings-
programma’s en modificaties» van de lagere beschikbaarheid van 
een aantal onderdelen bij CZSK? 

42 Wat zijn de gevolgen van de lagere beschikbaarheid van 
pantserinfanterie-eenheden? 

43 Is de verminderde inzetbaarheid van de krijgsmacht die geldt voor 
2013 de verminderde inzetbaarheid zoals eerder geformuleerd in de 
Beleidsbrief van 8 april 20116 of betreft dit een neerwaartse 
bijstelling van deze verminderde inzetbaarheid? 

44 Kunt u een overzicht geven van de gevolgen van de ingezette 
reorganisatie bij Defensie die met de Beleidsbrief in gang is gezet 
voor het voortzettingsvermogen van de krijgsmacht voor 2013? 

45 Kunt u een overzicht geven in tabelvorm van de personele gevolgen 
van het lagere investeringsbudget, met bijzondere aandacht voor de 
gevolgen van het gespecialiseerde personeel en het personeel dat 
bij de verwerving betrokken is voor het jaar 2010, 2011, 2012 en 
2013? 

46 Hoe verhoudt de inzetbaarheid zich tot de internationale verplichtin-
gen? Worden de grenzen van de inzetbaarheid afgestemd met 
internationale partners? 

47 Hoe vaak heeft de minister zijn Belgische, Duitse en Noorse 
ambtsgenoten in 2012 ontmoet? 

48 Hoeveel afspraken zijn er voorzien tussen de minister en zijn 
Belgische, Duitse en Noorse ambtsgenoten in 2013? 

49 Is er in 2014 ook sprake van verminderde inzetbaarheid die direct 
volgt uit reorganisaties die met de bezuinigingsplannen te maken 
hebben? 

50 Waardoor komen de vertragingen in de operationele gereedstelling 
en in hoeverre worden deze vertragingen ingelopen in het gegeven 
jaar? 

51 Kan een overzicht gegeven worden van de inzetbaarheid van de 
belangrijkste systemen bij de krijgsmacht? 

52 Wanneer worden de inzetbaarheidsdoelstellingen van de verschil-
lende krijgsmachtsonderdelen gehaald? 

53 Hoe verhouden de huidige inzetbaarheidsdoelstellingen zich met de 
beleidsopties zoals beschreven in het «Eindrapport Verkenningen» 
uit 20107? 

54 In hoeverre wordt de beperking in inzetbaarheid veroorzaakt door 
problemen met materieel? 

55 In hoeverre wordt de beperking in inzetbaarheid veroorzaakt door 
een tekort aan reserveonderdelen? 

56 In hoeverre wordt de beperking in inzetbaarheid veroorzaakt door 
een tekort aan technisch/onderhoudspersoneel? 
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Nr Vraag 
57 Wat zijn de kosten van de voortgezette inzet van F-16 jachtvliegtui-

gen voor International Security Assistance Force (ISAF)? 
58 Welk militair materieel staat momenteel gereed voor verkoop of op 

de nominatie voor verkoop? 
59 Kunt u concreter maken hoe het militaire bezoldigingssysteem 

gemoderniseerd wordt en wat hierbij de besparing is? 
60 Wat zijn de kosten voor het voor verkoop gereedmaken van het 

militair materieel dat wordt afgestoten? Hoeveel wordt beoogd te 
verdienen aan het militair materieel dat wordt afgestoten? 

61 Welke acties worden ondernomen om de kwaliteit en motivatie van 
medewerkers van de krijgsmacht te waarborgen/verbeteren? 

62 Wanneer kan de Kamer een evaluatie van de numerus fixus 
verwachten? Kan de numerus fixus onveranderd blijven of zullen er 
aanpassingen moeten worden gedaan? 

63 Met ingang van 2013 worden het Joint Informatievoorziening 
Commando (JIVC) en de Dienst Personeel en Organisatie Defensie 
(DPOD) opgericht. Hoe ziet het bijbehorende organigram van beide 
onderdelen er uit? 

64 Kunt u nader ingaan op de oprichting van het JIVC en de DPOD? Op 
welke wijze wordt hieraan invulling gegeven? Wordt de DPOD 
uitsluitend centraal belegd of zullen er ook vertakkingen zijn bij 
andere defensieonderdelen met bepaalde bevoegdheden? 

65 Kunt u toelichten hoeveel personeelsleden, uitgesplitst in burger en 
militair, uit welke huidige onderdelen in de in 2013 op te richten 
DPOD worden opgenomen? 

66 Wat zijn de korte en lange termijn gevolgen voor de personeelsle-
den, uitgesplitst in burger en militair, die vanuit de personele 
dienstencentra zullen worden opgenomen in de DPOD met het oog 
op de (mogelijke) toekomstige doorontwikkeling van de DPOD? 

67 Kunt u een toelichting geven op de samenstelling van het JIVC? 
68 Uit welke onderdelen en met welke personele bezetting, uitgesplitst 

in burger en militair, zal het JIVC bestaan? 
69 Kunt u per afzonderlijk onderhoudsbedrijf toelichten hoeveel 

personeelsleden, uitgesplitst in burger en militair, met de overdrach-
ten naar de operationele commando’s zijn meegegaan? Kunt u 
daarbij eveneens toelichten met welke zekerheden dan wel 
onzekerheden en met welke taken het personeel, uitgesplitst in 
burger en militair, van de onderhoudsbedrijven zijn overgedragen? 

70 Wanneer zijn de bestuurlijke en ondersteunende processen voor het 
laatst aangepast? Is hieraan voorafgaand onderzoek gedaan? Heeft 
u onderzoek laten doen naar de verbetermogelijkheden van deze 
processen? Zullen alle bestuurlijke en ondersteunende processen 
opnieuw ingericht worden? 

71 Kunt u toelichten welke kernprocessen van de werving en de 
verwerving onderzocht zullen worden? Op welke termijn zal dit 
onderzoek starten? 

72 Kunt u een omschrijving geven van de kernprocessen van de 
werving en verwerving zoals opgenomen in de bij de begroting 
behorende brief8 van 18 september 2012 inzake de voortgang van 
de reorganisatie? 

73 Biedt het grote aanbod aan gebruikt defensiematerieel ook kansen 
om kosten te besparen? 

74 Welke fundamentele veranderingen om een moderne en aantrekke-
lijke werkgever te blijven op lange termijn worden er ondernomen, 
anders dan in de sfeer van de primaire arbeidsvoorwaarden? 

75 Kunt u de fasen en maatregelen van het herbeleggingsplan 
gedetailleerder weergeven? 
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Nr Vraag 
76 Kunt u een overzicht geven van de in- en uitstroom van personeel 

over de afgelopen vijf jaar en het aantal vacante functies? Hoeveel 
functies verwacht u dat in op 1 januari 2013 nog vacant zullen zijn? 

77 Wat was per maand de instroom van jong personeel bij Defensie? 
78 Wat waren de afgelopen vijf jaar de kosten voor de wervingscam-

pagne? Hoeveel beraamt u van 2013 tot 2017 uit te geven aan de 
wervingscampagne? 

79 Is de wervingscampagne voor personeel uit 2012 geëvalueerd op 
effect? 

80 De operationale eenheden zijn op dit moment nog niet volledig 
gevuld en ook in 2013 zal, gezien het achterblijven van de instroom 
van nieuw en jong personeel bij Defensie ten opzichte bij de 
uitstroom, de volledige vulling van de operationele eenheden niet 
realiseerbaar zijn. Op welke wijze zijn de aanvullende maatregelen 
in de begroting verwerkt? 

81 In hoeverre kunnen de door de Algemene Rekenkamer geconsta-
teerde problemen met betrekking tot de inzetbaarheid van de F-16 
de komende jaren worden opgelost? 

82 Zullen volgens de planning de kleding en uitrusting volledig op orde 
zijn in 2014? 

83 Wat is de stand van zaken bij de verwerving van het Medium 
Altitude Long Endurance Unmanned Air Vehicle (MALE-UAV) 
systeem? 

84 Is er al een keuze gemaakt voor een van de productalternatieven 
voor de MALE UAV? Zo ja, kunt u dit productalternatief nader 
toelichten? Zo nee, waarom niet? 

85 Kunt u aangeven wanneer de Unmanned Air Vehicles (UAV’s) boven 
Nederland kunnen vliegen? 

86 Hoe verloopt de samenwerking met het ministerie van Veiligheid en 
Justitie op het gebied van cyber? Tot welke vlakken strekt deze 
samenwerking zich uit? 

87 Wat zijn de kosten van de maatregelen om het energieverbruik van 
de krijgsmacht te reduceren? Wat zijn de totaal te verwachten 
opbrengsten van het nemen van maatregelen om het energiever-
bruik te reduceren? 

88 Overweegt u TNO in te schakelen voor onderzoek naar mogelijkhe-
den om energie te besparen? Waarom wel/niet? 

89 Welke maatregelen worden getroffen om het brandstofgebruik van 
Defensie terug te dringen? 

90 Wat houdt de voortrekkersrol van Nederland in bij de Joint Counter 
Improvised Explosive Devices (C-IED) organisatie? 

91 Wat is de relatie tussen de op te richten signals intelligence 
(SIGINT)-cybereenheid en het Defensie Cyber Commando (DCC)? 

92 Wordt door deze SIGINT-cybereenheid data gewisseld met de 
Amerikaanse National Security Agency? Zo ja, onder welke 
verdragen valt deze uitwisseling? 

93 Wanneer wordt overlegd met Duitsland over de genoemde concrete 
mogelijkheden tot verdere samenwerking op landmachtgebied? 

94 Wat zijn de voornemens voor het deelnemen aan Europese 
technologie programma’s voor 2013? 

95 Welke operationele behoeften zullen in het kader van het Europees 
Defensie Agentschap (EDA) nader op elkaar worden afgesteld? 

96 Welke sourcingprojecten op het gebied van materieelonderhoud 
lopen momenteel? Welke staan in de planning of zijn in 
onderzoeksfase? 

97 Kunt u een overzicht geven van de gebieden waar regelgeving 
wordt vereenvoudigd en bureaucratie wordt verminderd? 

98 Kunt u een organigram maken van de nieuwe bestuurlijke verhou-
dingen zoals die zijn uitgewerkt in het nieuwe besturingsmodel waar 
Defensie in 2013 mee gaat werken? 
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Nr Vraag 
99 Kunt u per organisatieonderdeel middels een organigram inzichtelijk 

maken hoe de bestaande en de nieuwe organisatiedelen en hun 
bestuurlijke verhouding zoals die zijn uitgewerkt eruit komen te zien 
in het nieuwe besturingsmodel waar Defensie in 2013 mee gaat 
werken? Hoe komt de personele bezetting, uitgesplitst in burger en 
militair, eruit te zien? 

100 Kunt u een organigram maken van de nieuwe organisatie van de 
staven zoals die zijn uitgewerkt in de reorganisatieplannen? 

101 Blijft onderhoud onderdeel van de sourcingsagenda? Wordt er, 
gezien de lange sourcingstrajecten, tussentijds ervaring opgedaan 
met pilots? 

102 Hoe staat het met de uitvoering van de motie Knops9 over het 
betrekken van het midden- en klein bedrijf bij sourcing? 

103 Welke concrete stappen zijn ondernomen om de sourcing van een 
aantal taken te realiseren? 

104 Wat is de stand van zaken van het rapport sourcing catering dat 
sinds 2009 gereed is? Wanneer zijn vervolgstappen voorzien? 

105 Op welke termijn wordt het project Uitbesteden Cateringdiensten 
afgerond? 

106 Wat ontvangt Defensie in 2013 voor het civiel medegebruik van de 
Defensiehaven Den Helder? 

107 Hoe passen de bezuinigingen in de bredere internationale context? 
Wordt dit internationaal afgestemd? 

108 Is de BTW verhoging inbegrepen bij de rijksbrede taakstellingen op 
Defensie? Zo nee, welke financiële consequenties brengt dit met 
zich mee voor Defensie? 

109 Hoe verloopt de afhandeling van de schadeloosstelling aan 
veteranen? 

110 Waarom wordt er in verband met de uitbreiding van het aantal 
Vessel Protection Detachments (VPD’s) niet rekening gehouden met 
stijgende inkomsten? 

111 Welk aandeel van het totaal vertegenwoordigen de 175 VPD’s? 

112 Wat zijn volgens de laatste inzichten de reële kosten per VPD? 

113 Betreft de afnemende inzetbaarheid de verminderde inzetbaarheid 
ten opzichte van de inzetbaarheidsdoelstellingen zoals geformuleerd 
in de antwoorden op de vragen over de Beleidsbrief van 201110 of 
betreft dit een tussentijdse neerwaartse bijstelling van de inzetbaar-
heidsdoelstelling zoals geformuleerd in de antwoorden op de 
vragen over de Beleidsbrief? 

114 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 1? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 1? 

115 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 2? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 2? 

116 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 3? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 3? 

117 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 4? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 4? 
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118 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 

inzetbaarheidsdoelstelling 5? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 5? 

119 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 6? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 6? 

120 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 7? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 7? 

121 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 8? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 8? 

122 Kunt u de feitelijke inzetbaarheid toelichten met betrekking tot 
inzetbaarheidsdoelstelling 9? Op welke wijze en binnen welke 
termijn is de krijgsmacht inzetbaar ten behoeve van inzetbaarheids-
doelstelling 9? 

123 Is de krijgsmacht voor de inzetbaarheidsdoelsteling zoals geformu-
leerd onder punt 1 tot en met punt 9, indien noodzakelijk per direct 
inzetbaar? 

124 Voor hoeveel van de inzetbaarheidsdoelstellingen zoals geformu-
leerd onder punt 1 tot en met punt 9, is de krijgsmacht tegelijkertijd 
inzetbaar? 

125 Kunt u per inzetbaarheidsdoelstelling, zoals geformuleerd onder 
punt 1 tot en met punt 9, toelichten in combinatie met welke overige 
inzetbaarheidsdoelstelling(-en), zoals geformuleerd onder punt 1 tot 
en met 9, de krijgsmacht inzetbaar is en daarbij tevens toelichten op 
welke termijn de krijgsmacht in dat geval per onderdeel inzetbaar 
is? 

126 Wat wordt verstaan onder de capaciteitsredenen waardoor de 
evaluatie van de Civiel-militaire samenwerking later wordt 
uitgevoerd? 

127 Hoe vaak heeft Defensie ondersteuning geleverd aan de civiele 
autoriteiten, onderverdeeld in structurele nationale taken, militaire 
bijstand op grond van het politiereglement 2012, militaire bijstand 
op grond van de Wet Veiligheidsregio’s en militaire steunverlening 
in het openbaar belang? Hoeveel financiële middelen zijn hierbij 
ingezet? 

128 Gaat het bij de indicatieve inzet van 11 alerts, met betrekking tot een 
onbekend vliegtuig in het Nederlands luchtruim in 2013, ook om 
onderscheppingen van Russische bommenwerpers? Zo ja, in 
hoeverre vliegen de Russische bommenwerpers in Nederlands 
luchtruim, aangezien u eerder in de beantwoording van schriftelijke 
vragen11 stelde dat onderschepping plaatsvindt in vrij toegankelijk 
luchtruim boven internationale wateren? 

129 Zijn de bijdragen van het ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties, het ministerie van Veiligheid en Justitie en het 
Gemeentefonds van in totaal 2,25 mln. aan het fonds Financiering 
Nationale Inzet Krijgsmacht (FNIK) wel voldoende, gezien het 
toenemende beroep op de krijgsmacht voor militaire bijstand en 
militaire steunverlening aan de civiele autoriteiten? Wat zijn de 
kosten voor Defensie in het kader van deze taken, en hoe worden 
eventuele kostenstijgingen gefinancierd? 

130 Hoe verhoudt de hoogte van het FNIK zich tot de daadwerkelijke 
kosten gedurende de voorbije jaren? 
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Nr Vraag 
131 Is het convenant dat ten grondslag ligt aan de FNIK al geëvalueerd? 

Zo ja, kunt u deze evaluatie uiteenzetten? 
132 Is er overwogen om de korting van 2 mln. niet op de Homogene 

Groep Internationale Samenwerking (HGIS)-voorziening maar elders 
te laten neerslaan? 

133 Waar bestaat de ruim 37 mln. in 2015 voor de Geïntegreerde 
Politietrainingsmissie (GPM) in Afghanistan specifiek uit? 

134 Hoeveel verzoeken voor een VPD zijn er in 2011 en 2012 binnen 
gekomen en hoeveel hiervan zijn gehonoreerd en uitgevoerd? Wat 
waren de redenen voor het weigeren van een VPD of het uiteindelijk 
niet leveren van een VPD? 

135 Kunt u een specifieke datum geven (waar nu staat tweede helft van 
2012) waarop besluiten worden genomen over de Nederlandse 
bijdragen voor EU NAVFOR Atalanta in 2013 en 2014? 

136 Zijn de contributies HGIS juridisch verplicht? 

137 Waarom varieert de numerieke verhouding tussen de aantallen 
operationeel gerede eenheden en het voortzettingsvermogen? Is er 
een streefwaarde voor deze verhouding? 

138 In 2013 stijgen de uitgaven voor gereedstelling bij het Commando 
Zeestrijdskrachten (CZSK). Daarna verminderen deze uitgaven weer. 
Waaruit bestaat deze verhoging en latere verlaging van de 
uitgaven? 

139 Kunt u toelichten waar de afkorting SSO’s voor staat en wat onder 
deze bijdragen aan SSO’s valt? 

140 Kunt u toelichten hoe het komt dat de apparaatsuitgaven voor de 
staven bij het CZSK, ondanks de bezuinigingstaakstelling, toch 
stijgen in 2013? 

141 Op welke wijze wordt het aantal vaardagen en mensoefendagen 
voor de krijgsmachtsdelen geraamd? 

142 Wat was het aantal mensoefendagen voor het Commando Land-
strijdkrachten (CLAS) in de voorgaande jaren in vergelijking met de 
raming voor de periode 2013–2017? 

143 Welke investeringen worden in 2013 gedaan bij het Defensiebedrijf 
Grondgebonden Systemen? Is bij deze investeringen de toets 
gedaan over het medegebruik van beschikbare en potentiële 
capaciteit bij het bedrijfsleven? Zo ja, wat is de uitkomst? Zo nee, 
kan de toets alsnog worden gedaan? 

144 Maken de F-16»s die de nucleaire taak van de NAVO moeten 
uitvoeren deel uit van de 17 F-16»s die operationeel gereed worden 
gehouden? 

145 Hoe hoog zijn de uitgaven voor de gereedstelling van de F-16»s met 
een nucleaire taak? Wat kost de jaarlijkse deelname aan de oefening 
«Steadfast Noon»? 

146 Wat was het aantal mensoefendagen en vlieguren voor het 
Commando Luchtstrijdkrachten (CLSK) in de voorgaande jaren in 
vergelijking met de raming voor de periode 2013–2017? 

147 Hebben de inkomsten uit de verkoop van materieel effect op de 
investeringsquote? 

148 Hoe verhoudt de investeringsquote zich tot het percentage in andere 
NAVO lidstaten? 

149 Welk deel van de investeringsquote voor de jaren na 2013 is al 
ingevuld met het oog op de reeds aangegane verplichtingen? 

150 Is het de verwachting dat in het Materieelprojectenoverzicht (MPO) 
ook de projecten die onder Richtlijn 81 worden aanbesteed worden 
opgenomen? 

151 Wordt er gelet op de financiële crisis ook in NAVO verband 
bezuinigd met het oog op een eventuele daling van de bijdrage? 
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Nr Vraag 
152 Heeft de uitbreiding van het raketschild, zoals bekend gemaakt door 

het Amerikaanse European Command, gevolgen voor de omvang 
en kosten van het Maritime Ballistic Missile Defence (MBMD) 
project? 

153 Waarom is het budget F-16 Zelfbescherming (ASE) doorgeschoven 
naar 2015? 

154 Wat is de achterliggende oorzaak van het langer doorvliegen met de 
F-16? 

155 Hoeveel F-35»s kunnen worden aangeschaft voor de huidige project 
reservering? 

156 Hoe verhouden zich de vertragingen in het NH-90 project, zoals het 
later contracteren van verplichtingen voor modificaties om het 
toestel geschikt te maken voor transporttaken, tot het uitfaseren van 
de laatste acht Cougars en de «capability gap» op het gebied van 
transporthelikopters? 

157 Kunt u een overzicht geven van alle verschuivingen naar achter qua 
uitgaven voor materieelverwerving? 

158 Klopt het dat er voor 46,1 mln. geschoven is met de eerder aan de 
Kamer gemelde uitgaven voor de NH-90? 

159 Hoe kan het zijn dat het project Combat Identification (Combat ID), 
met zoveel operationele prioriteit, zoveel vertraging oploopt? 
Waarom is een splitsing aangebracht? Komen politiek en operatio-
neel gevoelige projecten in aanmerking voor mandatering? 

160 Waarom is besloten om twee jaar eerder dan voorzien te beginnen 
met de uitvoering van de B-fase van het Medium Altitude Long 
Endurance Unmanned Air Vehicle (MALE UAV)-project? Op welke 
wijze wordt het naar voren halen van de daarmee gemoeide 
investeringen gefinancierd, en hoe verhoudt zich dit tot het 
realiseren van verkoopopbrengsten van af te stoten materieel, 
waarmee de MALE UAV gefinancierd zou worden? 

161 Is een zichtbare relatie met nationale veiligheid bij onbemande 
luchtsystemen niet cruciaal voor het bredere draagvlak van het 
project? 

162 Wanneer wordt naar verwachting het complex Nieuwbouw Schiphol 
opgeleverd? Wat zijn de redenen van de vertraging? Wat zijn de 
gevolgen van de vertraging voor de werkzaamheden van de KMar 
op Schiphol? 

163 Kunt u nader ingaan op de latere oplevering van de Nieuwbouw 
Schiphol voor de Kmar door een vertraging bij de aanbestedings-
procedure? Heeft deze vertraging operationele gevolgen? 

164 Wat betekent het naar achter schuiven van de Energie Prestatie 
Adviezen (EPA) voor de energie-uitgaven van Defensie? 

165 Hoeveel Defensie gebouwen hebben een energielabel A of B? 

166 Wat is de reden voor de ruime begroting van tussen de 25 mln. en 
50 mln. voor de nieuwbouw District Landelijke en Buitenlandse 
Eenheden (DLBE) CKmar? 

167 Kunt u toelichten wat de kosten zijn voor de herhuisvesting van de 
militaire muziek? 

168 Wat betekent het verminderen van het aantal Defensie Gezond-
heidszorg Organisatie (DGO) locaties voor de responstijd ten 
aanzien van medische problemen? 

169 Zijn er inmiddels voldoende zendmasten geplaatst om het adequaat 
functioneren van het C2000 systeem mogelijk te maken? 

170 Wat voor gevolgen heeft de bezuiniging op programmafinanciering 
TNO gehad voor defensiegerelateerde onderzoeksprojecten bij 
TNO? 

171 In hoeverre kunnen en worden middelen voor onderzoek en 
ontwikkeling ingezet om kosten bij Defensie te reduceren? 
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172 Welk percentage geeft Defensie uit aan research & development, 

respectievelijk research & technology? Hoe verhoudt zich dit tot 
andere landen in de EU? 

173 Waarom is ongeveer 5 mln. overgeheveld naar het ministerie van 
Economische Zaken, Landbouw & Innovatie als defensiebijdrage 
aan de instandhouding van de grote onderzoeksfaciliteiten van het 
Nationaal Lucht- en Ruimtevaartlaboratorium (NLR)? Welke 
zeggenschap heeft Defensie dan nog, en hoe kan geborgd worden 
dat op deze bijdrage niet bezuinigd wordt? 

174 Leidt het besluit tot ontmanteling in plaats van verkoop van de 
overtollige F-16’s, Fennek’s, pantserhouwitsers en Lynx-helikopters 
tot een extra kostenpost voor Defensie? Zo ja, hoe hoog is deze 
kostenpost? 

175 Kunt u toelichten hoe het komt dat de uitgaven Staf Commando 
DienstenCentra (CDC) in 2013 nog niet dalen ondanks de taakstelling 
op staven? 

176 Kunt u toelichten hoe het komt dat de uitgaven ondersteuning 
operationele eenheden in 2013 stijgen? 

177 Hoe komt het dat de bijdragen aan SSO’s in 2013 enorm stijgen? 

178 Waar bestaan de posten attachés en overige exploitatie attachés 
specifiek uit? Kunt u het antwoord toelichten met de specifieke 
bedragen voor opleidingen, werving, dienstreizen, kleiding, 
uitrusting en overige materiële zaken? 

179 Kunt u een overzicht geven van de subsidies en bijdragen die in 
2013 zullen worden verstrekt? 

180 Van 2012 tot 2013 stijgen de wachtgelden, inactiviteitswedden en 
Sociaal Beleidskader (SBK)-gelden van het centraal apparaat met 
64,6 mln. Wat is de oorzaak hiervan? 

181 Waarom staat er vanaf 2012 geen ziektekostenverzekering voor het 
centraal apparaat meer op de begroting? 

182 Waarom stijgen de kosten voor de Militaire Inlichtingen- en 
Veiligheidsdienst (MIVD) de komende jaren? 

183 Hoeveel mensen maken gebruik van het SBK? Komt het aantal 
mensen dat gebruik maakt van het SBK overeen met de planning? 
Zo nee, welke oorzaken liggen daaraan ten grondslag? 

184 Klopt het dat er nauwelijks wijzigingen ten opzichte van vorig jaar 
zijn gemeld, met uitzondering van een aantal besluiten materieel 
niet af te stoten? Is het beleid nog steeds overtollig materieel alleen 
aan overheden te verkopen? 

185 Welke bureaus voeren de veiligheidsonderzoeken voor de MIVD uit? 
Maken ze deel uit van de publieke sector? 

186 Bent u van plan de baten-lastendiensten te handhaven in de huidige 
organisatievorm? 

187 Wordt overwogen de baten-lastendiensten te veranderen naar een 
kas/verplichtingen stelsel en wat zijn hierbij de argumenten? 

188 Kunt u aangeven waarom de kostprijs per werkplek in 2013 met 16 
procentpunt afneemt ten opzichte van 2012 en waarom deze 
vervolgens weer stijgt tot 72%? 

189 Welke projecten zijn bij de Dienst Vastgoed Defensie (DVD) tegen 
welke voorwaarden gefinancierd met de leenfaciliteit? 

190 Kunt u een update geven over de stand van zaken van de mogelijke 
uitbesteding van de catering (Paresto) bij Defensie? 

191 Wat is de reden dat de personeelskosten bij Paresto in de meerja-
renramingen niet evenredig dalen met de algemene personeelskos-
ten? 

192 Is bekend hoe de rangen/schalen zich verhouden tot de krijgsmacht 
van andere EU lidstaten? 

193 Wat wordt bedoeld met de post bijdrage leenconstructie Schiphol? 
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194 Zal er door het op te richten Defensie Cyber Commando (DCC) 

worden samengewerkt met het Amerikaanse Cyber Command? Zo 
ja, hoe wordt deze samenwerking georganiseerd? 

195 Onder welke omstandigheden worden offensive cyber operations 
uitgevoerd? Hoe wordt de besluitvorming daarover geregeld? 

196 Op welke wijze is samenwerking tussen defensie en het bedrijfsle-
ven voorzien op het gebied van cyber? 

197 In 2013 zal 15,3 mln. euro worden geïnvesteerd in cyber, waarna de 
investeringen oplopen naar ruim 23 mln. in 2017. In hoeverre kunt u 
met deze bedragen recht doen aan uw ambities op cyber? 

198 Is bij de geraamde investeringen op het gebied van cyber voorzien 
in mogelijkheden om te investeren in offensieve capaciteiten? 

199 Bij het overzicht subsidies wordt aangegeven dat aan diverse 
verenigingen subsidie wordt toegekend, bijvoorbeeld 35 mln. in 
2013. Welke verenigingen betreft het hier? 

200 Kunt u toelichten waarom er meer subsidie verstrekt wordt aan de 
Stichting Protestants Interkerkelijk Thuisfront dan aan de Stichting 
Nationaal Katholiek Thuisfront? 

201 Wat is de doelstelling van Phantasy in Blue en waaraan wordt de 
subsidie besteed?
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